
  چـهـره ها 

هدايت تيم فوتبال اميد به مدت دو س�ال به 
زلاتکو کرانچار س�پرده ش�د. پ�س از کش و 
قوس هاي فراوان و مطرح ش�دن گزينه هاي 
متعدد سرانجام فدراس�يون فوتبال تصميم 
نهايي اش را گرفت و مرد ک�روات را به عنوان 
س�رمربي جدي�د انتخ�اب ک�رد. بازي هاي 
آس�يايي جاکارت�ا و رقابت ه�اي انتخاب�ي 
المپيک دو رويداد مهمي هستند که کرانچار 
بايد ب�ه همراه اميده�ا در آنها ش�رکت کند. 
شکستن طلسم 44 ساله صعود به بازي هاي 
المپيک مس�ئوليت سنگيني اس�ت که روي 
دوش م�رد ک�روات گذاش�ته ش�ده اس�ت. 
س��رمربي 61 س��اله در ش��رايطي به اين سمت 
انتخاب شده که چهار س��ال پيش نيز در آستانه 
نشس��تن روي نيمکت اميدها بود، اما به يک باره 
اعمال نظر وزارت ورزش مانع از اين اتفاق ش��د و 
در نهايت حکم سرمربيگري اميدها به نام محمد 
خاکپور خورد. قرار است امروز کرانچار به تهران 
بيايد و جلسه اي هم در فدراسيون با حضور مهدي 
تاج و حميد استيلي داشته باشد. گفته مي شود 
استارت اولين اردوي تيم اميد 25 ارديبهشت زده 

مي شود تا بيش از اين فرصت از دست نرود. 

   انتخابي با تأخير 4 ساله
اميدها در حالي از بلاتکليف��ي نجات يافتند که 
انتخاب سرمربي جديد نيز خالي از حاشيه  نبود. 
کرانچار همان مربي  است که قرار بود چهار سال 
پيش به اين سمت برس��د و زمينه آن هم فراهم 
شده بود، اما در اقدامي جالب توجه وزارت ورزش 
وقت اين تصميم را وت��و کرد و اج��ازه نداد مرد 
کروات همه کاره تي��م اميد ش��ود. در آن زمان 
گفته مي ش��د که صلاحيت کرانچار بنا بر برخي 
دلايل )شرب خمر( تأييد نش��ده است. سرمربي 
سابق س��پاهان اين بار اما توانس��ت نظر مساعد 
همه را جلب کن��د و امروز برنامه هاي��ش را ارائه 
دهد. رزومه خوب کرانچار دليل اصلي انتخاب او 

عنوان شده است. 
سرمربي تيم اميد سابقه هدايت تيم هايي چون 
ديناموزاگرب، تيم ملي کرواس��ي، پرسپوليس و 
س��پاهان را در کارنامه دارد. آشنايي او با فوتبال 
ايران يکي از نکات مثبت اين انتخاب محس��وب 
مي ش��ود، هرچند که کرانچار چند ماه پيش به 
دليل کسب نتايج ضعيف از سپاهان اخراج شد. 
او همچنين هشتمين سرمربي خارجي است که 
روي نيمکت اميدهاي ايران مي نشيند. نلو وينگادا 

در سال 2014 آخرين مربي خارجي تيم اميد بود. 
نکته حائز اهميتي که انتظار مي رود فدراسيون 
توجه ويژه اي به آن داشته باشد، اختلافات قبلي 
سرمربي تيم اميد و سرمربي تيم ملي است؛ زماني 
که کرانچار سرمربي سپاهان بود با کارلوس کرش 
جدال هاي لفظي زيادي داشت که اميدواريم اين 
اختلافات در عملکرد تيم امي��د تأثيري نگذارد. 
آخرين قهرماني اميدها در بازي هاي آسيايي نيز 
در بوسان کره جنوبي و با هدايت برانکو ايوانکوويچ 

به دست آمده است. 
   بي خيال گزينه هاي ايراني

در ماه هايي که فدراسيون براي انتخاب سرمربي 
وقت تلف مي کرد، اسامي زيادي در رسانه ها مطرح 
شد؛ جواد نکونام، عليرضا منصوريان، حسين فرکي 
و يحيي گل محمدي مطرح ترين گزينه ها بودند که 
البته نکونام تا آستانه سرمربيگري هم پيش رفت، 
اما با وجود اينکه حتي کرش ني��ز از اين انتخاب 
استقبال کرده بود در نهايت کرانچار انتخاب شد. 
حميد استيلي در گفت وگو با خبرنگاران، کرانچار را 

بهترين گزينه اميدها خواند. 
مدير تيم اميد با اشاره به انتخاب سرمربي جديد 
ابراز اميدواري کرد که اميدها در انتخابي المپيک 

نيز موفق ش��وند: »در جلساتي که طي چند وقت 
اخير با کميت��ه فني و رئيس فدراس��يون فوتبال 
داش��تيم، بالاخره کرانچار به عنوان سرمربي تيم 
ملي اميد تا المپيک 2020 انتخاب شد. اميدواريم 
با حضور اين مربي بتوانيم در بازي هاي آس��يايي 
جاکارتا و همچنين المپيک 2020 به نتايج خوبي 
دست پيدا کنيم. اگر ما مي خواستيم زودتر از اين 
اقدام کنيم اجازه اين کار را نداشتيم، چون بازيکنان 
دست باش��گاه ها بودند و ش��رايطي براي انتخاب 
سرمربي تيم ملي اميد هم وجود نداشت. به هر حال 
تيم اميد با تيم بزرگس��الان در اردوهاي مقطعي 
حضور خواهد داشت تا بتوانيم نفرات برتر خود را 

براي جاکارتا انتخاب کنيم.« 
   رزومه اي قوي

رزومه خوب س��رمربي جديد نکته ديگري است 
که استيلي بر آن تأکيد کرد: »وي از رزومه بسيار 
خوبي برخوردار است و ما با وجود چنين مربي اي 
مي توانيم نتايج خوبي را کس��ب کني��م. در حال 
حاضر وجود کرانچار همانند ک��رش در تيم ملي 
اميد و بزرگسالان از اتفاقات بسيار مهمي است که 
در فوتبال ما رخ داده و ما بايد از چنين اتفاقاتي به 
خوبي استفاده کنيم و دست در دست هم دهيم تا 
به هدف بزرگمان ک��ه راهيابي به المپيک 2020 

است، برسيم.«
   دستيار ايراني 

به گفته مدير تيم اميد تمرينات اين تيم به زودي 
آغاز مي شود و مربيان ايراني در کنار کرانچار حضور 
خواهند داش��ت: »ما منتظريم اين مربي به ايران 
بيايد و نفرات را در اختيار بگيرد تا کار خود را آغاز 
کند. به هر صورت او مربي بسيار خوب و ارزشمندي 
است و از رزومه خوبي برخوردار است. سعي مان اين 
اس��ت که با قرار دادن چند دستيار ايراني در کنار 
او  از تجربياتش به خوبي استفاده کنيم. البته قرار 
است اين مربي، يک يا دو دستيار نيز همراه خود 

به ايران بياورد.«
   بهترين انتخاب

حسين کلاني، عضو کميته فني فدراسيون فوتبال 
در گفت وگو با ايس��نا انتخاب کرانچار را بهترين 
تصميم خواند: »هميش��ه موافق انتخاب مربيان 
داخلي و بومي بودم، اما در مورد کرانچار و نياز تيم 
ملي در اين برهه از زمان به مربي خارجي که سوابق 
و رزومه خوبي داشته باشد، باعث شد من نيز با اين 
انتخاب موافقت کنم. در تم��ام دنيا مانند آلمان، 
اس��پانيا و انگليس چنين چيزي مرسوم است که 
بهترين مربي ها را از سرتاسر دنيا بياورند و صرف 
بومي بودن، اهميت چنداني ن��دارد. البته يکي از 
شروط ما براي فعاليت کرانچار استفاده از دستياران 
ايراني بود. دس��تياري وي مي تواند کلاسي براي 
مربيان جوانمان باش��د. ما پس از سال ها حضور 
نداشتن در المپيک، سرخورده شده ايم و غرورمان 
جريحه دار شده است. فکر مي کنم کرانچار بتواند 
اين غرور را به تيم ملي اميد برگرداند و ما بتوانيم در 

المپيک بعدي حضور داشته باشيم.«

توافق آبي ها و شفر براي تمديد قرارداد
مردآلمانيازنيمکتاستقلالتکاننميخورد!

وينفرد شفر در استقلال مي ماند؛ اين خبري بود که ديروز رسانه اي 
شد و منابع آگاه خبر از توافق سرمربي آلماني با باشگاه استقلال 
دادند، خبري که خيال آبي پوشان را از ماندن سرمربي موفق شان 
راحت کرد، ب�ه خصوص ک�ه در هفته ه�اي اخي�ر گمانه زني هاي 
زيادي درباره ب�ه توافق نرس�يدن اين مربي به گوش مي رس�يد. 
تنها چند هفته لازم بود تا وينفرد شفر هنرش را به رخ ليگ ايران بکشد 
و نشان دهد که هنوز تمام نش��ده و مي تواند دست به کارهاي بزرگي 
بزند. او استقلال بحران زده منصوريان را تحويل گرفت و يک تيم مدعي 
در پايان ليگ تحويل داد. مديران استقلال اگر مي دانستند قرار است 
شفر چنين تحولي در تيم شان ايجاد کند ش��ايد به جاي يک قرارداد 
شش ماهه همان ابتدا قراردادي محکم و چند ساله با سرمربي آلماني 
مي بستند تا مانند امروز نگران قيمت افزايش دلار و چانه زني هاي شفر 
براي بالا بردن رقم قرارداد نباشند. با اين حال اما باشگاه استقلال دهم 
مهر با شفر يک قرارداد هفت ماهه بست و ريسک نکرد، قراردادي که 
تمديد آن در پايان فصل به توافق طرفين بس��تگي داش��ت. طبق اين 

قرارداد هفت ماه شفر حدود ۳00 هزار دلار دريافت مي کرد. 
استقلالي ها پس از امضاي اين قرارداد براي تمديد با شفر در پايان فصل 
شرط گذاشتند؛ در صورتي که استقلال با سرمربي جديدش بين سه تيم 
اول ليگ قرار بگيرد و بتواند سهميه آسيايي کسب کند، قرارداد شفر به 
صورت اتوماتيک براي فصل دوم هم تمديد شود و اين مربي با دو برابر 

رقم فعلي قراردادش يعني مبلغ 600 هزار دلار در استقلال بماند. 
   نمره قبولي شفر

با پايان ليگ، شفر هم در آس��يا و هم در ليگ نمره قبولي گرفته و در 
همين مدت کوتاه تبديل به يکي از محبوب ترين مربيان خارجي تاريخ 
آبي پوشان شده است. استقلال با شفر در ليگ به مقام سوم رسيده و در 
آسيا هم به عنوان سرگروه به مرحله يک هشتم نهايي صعود کرده است. 
کارنامه فوق العاده شفر سبب شد تا تمديد قرارداد با اين مربي از هفته ها 
قبل در اولويت هاي باش��گاه اس��تقلال قرار گيرد. با اين حال مديران 
استقلال با توجه به نتايج اين تيم در ليگ و آسيا، کار آساني براي تمديد 
با شفر نداشتند و اين مربي آلماني در مذاکراتش از موضعي بالا برخورد 

مي کرد که اين مسئله کار افتخاري را سخت تر کرده بود. 
با تمام اينها باشگاه استقلال در مذاکره با شفر خواستار کاهش دستياران 
خارجي او بود که مهم ترين آن عدم تمديد با ساش��ا پسر شفر آناليزور 
استقلال بود، مسئله اي که با واکنش قاطعانه سرمربي آلماني روبه رو 
شد و او به باشگاه پيغام داد که پسرش در صورت ادامه همکاري در کادر 
فني استقلال ماندني خواهد بود. گفته مي شد که مديرعامل استقلال 
اضافه شدن فرهاد مجيدي را به شفر پيشنهاد داده بود، پيشنهادي که با 
پاسخ منفي اين مربي همراه شد تا پرونده نشستن شماره 7 سابق آبي ها 

روي نيمکت آبي پوشان با شکست مواجه شود. 
    درخواست افزايش 200 هزار دلاري

علاوه بر مخالفت با کاهش دستياران خارجي و اضافه شدن مجيدي، 
شفر خواستار اضافه ش��دن مبلغ قراردادش هم بود. اين مربي آلماني 
که در قرارداد با استقلال متعهد شده بود در صورت تمديد، قراردادي 
600 هزار دلاري امضا کند اما با زير پا گذاشتن توافقش، خواهان بستن 
قراردادي 800 هزار دلاري شد، موضوعي که قبول آن از سوي باشگاه با 
توجه به گراني قيمت ارز با ترديدهايي روبه رو شد. همين مسئله باعث 
شد تا شفر پس از آخرين بازي اس��تقلال در ليگ که با پيروزي مقابل 
سپاهان همراه بود، از بررسي ديگر پيشنهاداتش خبر دهد تا به نوعي 
به تعلل استقلالي ها واکنش نشان داده باشد: »قبل از بازي با سپاهان 
صحبت کرديم، اما هنوز پيش��نهادي به من داده نش��ده و حالا مدير 

برنامه  هايم مي  تواند پيشنهاد ديگر تيم ها را بررسي کند.«
   توافق براي ماندن

در شرايطي که پيش بيني مي شد ش��فر از استقلال در حال دور شدن 
است، اما ديروز خبر رسيد که پس از جلسه شنبه اين مربي با افتخاري، 
او براي ماندن در استقلال به توافق رسيده اس��ت. شفر در اين جلسه 
در کنار فرزند خود ش��رکت کرد تا با افتخاري درب��اره ادامه حضور در 
استقلال گفت و گو کند. افتخاري و شفر هفته گذشته نيز در ساختمان 
فوتسال جلسه اي برگزار کردند تا درباره آخرين شرايط صحبت کنند 
و قرار بود که افتخاري نظر شفر را به هيئت مديره انتقال دهد که اين 
موضوع در روزهاي گذشته اتفاق افتاد. اعضاي هيئت مديره با پيشنهاد 
شفر موافقت کردند و دست افتخاري را براي تمديد قرارداد با شفر باز 
گذاشتند. مديرعامل استقلال نيز روز شنبه و با پايان ليگ جلسه اي با 
مرد آلماني برگزار کرد که در اين جلس��ه گام هاي بلندي براي تمديد 
قرارداد سرمربي برداشته شد. احتمالاً طي روزهاي آينده و بعد از فينال 
حذفي وينفرد شفر قرارداد رسمي خود با استقلال را امضا خواهد کرد. 

حمايت،کليدصعودفوتبالبهالمپيک
انتخاب کرانچار به عنوان س��رمربي تيم 
امي��د از س��وي فدراس��يون فوتبال يک 
انتخاب خوب و قابل قبول بود. با اين حال 
مهم ترين نکته اي که درباره تيم اميد بايد 
مورد توجه قرار گيرد حمايت از کرانچار 
و اين تيم اس��ت، حمايتي ک��ه مي تواند 
کلي��د موفقي��ت اميده��ا در بازي هاي 
آسيايي جاکارتا و انتخابي المپيک باشد. 
فدراسيون فوتبال نبايد با انتخاب کرانچار 
کار را تمام ش��ده بداند و بايد همان اهميتي را که به تيم بزرگس��الان 
مي دهد به اميدها هم بده��د. در اين صورت مي ت��وان روي موفقيت 
تيم حساب باز کرد. در چنين شرايطي باش��گاه ها نيز نقش مهمي در 
موفقيت تيم اميد در راه المپيک دارند که در اين بين فدراسيون بايد 
براي برقرار کردن تعامل بين تيم اميد و باشگاه ها، آنها را ملزم به دادن 
بازيکن به تيم ملي کند، تعاملي که در دوره هاي گذش��ته ديده نشد و 
باعث ش��د تيم اميد نتواند در اردوها و تمرينات با تمام پتانسيل آماده 
حضور در مسابقات انتخابي المپيک شود و نتيجه بگيرد تا فوتبال ايران 
همچنان پشت درهاي المپيک بماند. امروز هم اگر اين تعامل صورت 
نگيرد و باشگاه ها با تيم اميد همکاري نکنند، صعود اين تيم به المپيک 
باز هم مانند تمام چهار دهه گذشته به بن بست خواهد خورد. البته با 
توجه به اينکه باش��گاه ها هم به بازيکنان پول مي دهند، مي خواهند از 
آنها استفاده کنند، اما بايد در اين زمينه يک گذشت و همکاري صورت 
گيرد. اگر تعامل بين باشگاه و تيم اميد به وجود آيد، با آمدن کرانچار 
که تيم سپاهان را قهرمان کرده و نشان داده مربي توانايي است، فوتبال 
کشورمان   ظرفيت بالايي براي شکسته شدن صعود به المپيک خواهد 

داشت، هدفي که تحقق آن تنها به حمايت بستگي دارد. 

ورزشحرفهاييکعشقنامرداست
 ف��رزان عاش��ورزاده، قهرم��ان س��ابق 
تکواندوي جهان که در يک س��ال و نيم 
گذشته نتوانسته مانند سابق بدرخشد، 
معتقد است ورزش حرفه اي يک عشق 
نامرد است و همانطور که با يک مسابقه 
مي توان��د ورزش��کار را بالا بب��رد با يک 
شکس��ت هم مي تواند زندگي او را خراب کن��د: »اگر بگويم دلم 
از انتقادات نشکسته دروغ است، اما پوستم خيلي کلفت تر شده 
و تا ۳1 س��الگي به تکواندو ادامه مي دهم. امس��ال بي شک سال 
درخشاني براي تکواندوي فرزان عاشورزاده خواهد بود و مطمئنم 
با يک نتيجه خوب در مسابقات قهرماني آسيا نظر کساني که در 
يک سال و نيم گذشته دانسته يا ندانسته من را زير ذره بين  قرار 

داده اند، تغيير خواهم داد و به دل مردم باز خواهم گشت.«

پرسش،رسالترسانه
اين روزها انتقادها از فدراس��يون فوتبال و مديريت حاکم بر آن به اوج 
خود رسيده است. بسياري از منتقدان سياست هاي فدراسيون به صورت 

علني به مهدي تاج مي تازند و برنامه هاي او را زير سؤال مي برند.
در اين بين، اما سکوت وزارت ورزش در قبال اختلافاتي که با فدراسيون 
فوتبال دارد و حالا بيشتر از گذشته روش��ن شده هم بسيار قابل تأمل 
است. شايد همين سکوت معنادار باش��د که به فدراسيون نشينان اين 
اجازه را داده تا صراحتاً رسانه هاي منتقد را مورد حمله قرار دهند و آنها 

را متهم کنند، چيزهايي که مي پرسند در جايگاه شان نيست.
فدراس��يون فوتب��ال و وزارت ورزش در خصوص ابهام��ات موجود در 
مسائل ريز و درشت فوتبال شفاف س��ازي درستي نمي کنند و اين کار 
باعث مي شود تا متخلفان فوتبال با جسارت بيشتري به کارشان ادامه 
دهند، فارغ از اينکه دغدغه س��ؤال و جواب يا حتي محکومت و توبيخ 
داش��ته باش��ند. مي توان نمونه هاي زيادي را مثال زد براي اين فرار از 
پاس��خگويي و بي قانوني، به عنوان مثال همين مسئله لباس هاي تيم 
ملي و قرارداد با ش��رکت آدي��داس. اين روزها هم��ه مي دانند تخلفي 
صورت گرفته، اما کسي به درستي پاسخگوي افکار عمومي نيست. اين 
روزها همه در انتظار رونمايي از قرارداد و لباس تيم ملي هستند، اما خبر 
مي رسد که فدراسيون و وزارت با هم به مشکل خورده اند، هرچند که 
حتي اين مسئله را هم دو طرف تکذيب کرده اند. تمام اين لاپوشاني ها 
باعث شده تا براي رسانه ها خط کش��ي کنند که چه بايد بپرسند و چه 

نبايد بپرسند!
رئيس فدراس��يون فوتبال مي گويد رس��انه ها در جايگاه ش��ان سؤال 
نمي پرس��ند. ما از جناب تاج مي پرس��يم که با بيان چه سؤالي خاطر 
مبارك شما راضي مي شود؟ اصلًا بياييد بيانيه بدهيد که کدام رسانه 

چه چيزي بپرسد که باعث کدورت خاطر مبارکتان نشود.
اين روزها رسانه ها نبايد از قرارداد لباس تيم ملي چيزي بپرسند، نبايد 
از پرونده فساد در فوتبال چيزي بپرس��ند، نبايد از بحث برداشت هاي 
ميلياردي از بيت المال براي پرداخت بدهي هاي برخي تيم ها س��ؤال 
کنند، چرا؟ چون به زعم آقايان فدراسيون نشين، رسانه ها در جايگاهي 

نيستند که بتوانند از اين مسائل سؤال کنند!
شايد کسي بايد رس��الت رسانه را به آقايان گوش��زد کند. شايد کسي 
بايد پيدا ش��ود که به آقايان بگويد که کس��ي يا جايي بايد باش��د که 
سوءمديريت  شان را فرياد بزند، حتي اگر به زعم آنها در شأن و جايگاهش 

نباشد که به آنها بتازد و مورد عتابشان قرار دهد.
فوتبال ضعف دارد، فساد دارد، تخلف دارد و تا دلتان بخواهد مشکل دار 
اس��ت. بايد از آقايان فدراسيون نشين اينها را پرس��يد و آنها را ملزم به 
پاس��خگويي کرد، تفاوتي هم نمي کند که چه کسي، چه مقامي و چه 
جايگاهي اين سؤال را مي پرسد، آنها ملزم به پاسخگويي هستند. قرار 
نيست در فدراسيون فوتبال هر کاري دلشان خواست انجام دهند و بعد 

با اتهام زني و فرافکني از ارائه پاسخ فرار کنند.
رسالت رسانه شفاف سازي و سؤال از مسئولان است، هيچ خط کشي هم 
در ميان نيست. مسئولان فدراسيون فوتبال بايد براي اشتباهاتشان به 
تمام رسانه ها پاسخگو باشند که پاسخ به رسانه ها پاسخگويي به مردم 
است، همان مردمي که حامي تيم ملي ش��ان و فوتبال باشگاهي شان 
هستند و به جوانانشان افتخار مي کنند، اما نمي توانند تخلفات برخي ها 

را زير سايه همين فوتبال و جوانان آن تحمل کنند.
وزارت ورزش و فدراس��يون فوتبال بايد پاسخگو باشند. سکوت آنها و 
خط کشي پرسش براي رسانه ها مسئله اي نيست که بتوان به سادگي از 

کنار آن گذشت، حتي اگر خاطر آقايان مسئول بابت آن آزرده شود.

برتريناشنوايانايرانمقابلعربستان
تيم فوتبال ناشنوايان ايران در دومين بازي خود در رقابت هاي آسيايي 
برابر عربستان به برتري دست يافت. ملي پوشان ناشنواي کشورمان در 
اين بازي با تک گل ايمان محبي به پيروزي رسيدند. ايران در اولين بازي 
خود نيز تايلند را با دو گل شکست داده بود. ملي پوشان ناشنواي ايران 

فردا سه شنبه به مصاف کويت مي روند.

نخواستيمدلکشتيگيرهارابشکنيم
بهرام مشتاقي، عضو شوراي فني کشتي فرنگي با بيان اينکه با کمبود 
کشتي گير خوب مواجه هستيم، گفت: »دستمان خالي است. مجبور 
ش��ديم باز هم به برخي نفرات ميدان بدهيم. برخي کشتي گيراني که 
نتوانس��ته بودند در ماه هاي اخير و در مرحله نخست انتخابي عملکرد 
مناسبي داشته باشند را با وساطت قبول کرديم تا بار ديگر به آنها براي 
رسيدن به دوبنده تيم ملي فرصت بدهيم. به هر حال اين کشتي گيران 

جوانند و ما نخواستيم دلشان را بشکنيم.« 

ملاييصدرنشينرنکينگجهانيجودو
در جديدترين رنکينگ فدراسيون جهاني جودو، سعيد ملايي نماينده 
وزن 81- کيلوگرم ايران با يک پله صعود در صدر جدول رده بندي وزن 
خود قرار گرفت. ملايي با کسب 4871 امتياز بالاتر از جودوکار هلند قرار 
گرفت. همچنين جواد محجوب و محمد بريمانلو ديگر جودوکاران ايران 

به ترتيب در رده هاي شانزدهم و هجدهم اوزان خود قرار گرفتند.

درسهايمانراخوبخواندهايم
شهرزاد مظفر، سرمربي تيم ملي فوتسال بانوان در مراسم بدرقه تيم به 
جام ملت هاي آسيا گفت: »آماده سازي خوبي را پشت سر گذاشته ايم. 
بهترين تدارکات و بازي هاي دوس��تانه از جمله روسيه، ايتاليا، چين و 
اوکراين را انجام داده ايم که نقاط ضعف مان مشخص شد. با اين حال قول 
مقام نمي دهم. ما کارمان را انجام داده و درس مان را خوب خوانده ايم و 

براي رقابت با حريفان آماده ايم.« 
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مريضهستندوانتقادمیکنند!
 انتقادها از عملکرد ضعيف فدراسيون در 
قبال مسائلي چون پيراهن تيم ملي و تيم 
اميد، سرانجام تاج را به واکنش واداشت. 
البته رئيس فدراسيون به جاي پاسخگويي 
ترجي��ح داد منتقدان را مري��ض بخواند: 
»انتقادهايي قابل احترام است که بتواند 
مسير درستي را به مسئولان نشان دهد، اما متأسفانه رسانه هاي ما 
از رسانه   هاي خارجي خط مي گيرند و در برخي از آنها خبرنگار حتي 
جرئت نوشتن نام خود را هم ندارد و عده اي از آنها )رسانه ها و برخي 
سايت ها( سؤالاتي از ما مي پرسند که در جايگاه آنها نيست. متأسفانه 
عده اي مريض هس��تند و حتي اگر غذاي س��الم هم به آنها بدهند 
مي گويند تلخ است. با وجود اين فدراسيون بي توجه به اين مسائل، 

کار خود را به بهترين شکل ممکن انجام مي دهد.«

سعيد احمديان

فريدون حسن

سلاممسجدسليمانبه90
 هواداران خونگرم مسجد سليماني، زودتر از سوت پايان بازي تيم شان مقابل 
مس رفسنجان خود را آماده برپايي جشن بزرگ کرده بودند. آنها از همين 
حالا خود را آماده نشستن پاي برنامه 90 و تحليل هاي عادل فردوسي پور در 
خصوص تيم شان کرده اند. مسجد سليماني ها که تا امروز عادت کرده بودند 
که نقدهاي مربوط به تيم شان را از زبان پوربخش در شبکه ورزش ببينند و 
بشنوند به عادل فردوسي پور سلام کرده اند. بايد به انتظار عکس العمل هاي 
آتشين آنها در قبال اتفاقاتي که در برنامه 90 مي افتد، بنشينيم، درست مثل 
همان اتفاقاتي که براي تراکتورسازي و هوادارانش چند فصل پيش رخ داد. 

البته اين بار با لهجه و تب و تاب جنوبي!

غلامحسين پيرواني

 سرمربي سابق تيم فوتبال اميد

کرانچارمأموررساندناميدهابهالمپيک
انتخاب سرمربي جديد و پايان بلاتکليفي تيم اميد

دنبالاجرايعدالتهستيم
 در پي انتقادهاي تند برخي ورزشکاران و 
پيشکس��وتان بابت قطع شدن حقوقشان 
از سوي صندوق حمايت از پيشکسوتان و 
ورزشکاران، محمد خرم که نزديک به سه ماه 
است مديريت اين صندوق را بر عهده گرفته 
در نشست خبري خود اعلام کرده تنها مزايا 
و مستمري 50 نفر از قهرمانان و پيشکسوتان ورزش ايران به اين دليل 
که از شرايط مالي خوبي برخوردارند، آن هم در جهت برقراري هرچه 
بيشتر عدالت در تخصيص مستمري به ورزشکاران و پيشکسوتان قطع 
شده است: »ما به دنبال يکپارچه سازي پرداخت ها و اجراي عادلانه ترين 
روش هستيم که بتواند به تأمين خواسته هاي افراد ضعيف تر جامه عمل 
بپوشاند. در واقع بنا نداريم حق و حقوق کسي را قطع کنيم. قصدمان از 

تصميمات اتخاذ شده تنها اجراي عدالت است.«

شيوا نوروزي
    گزارش

نفتمسجدسليمانونساجیليگبرتریشدندحمايتکنيد؛دنبالسهميهومدالالمپيکهستيم
 رقابت های ليگ دسته اول در حالی ديروز به پايان 
رسيد که نفت مسجد سليمان با تساوی 2-2 مقابل 
مس رفسنجان قهرمان ش��د و با 65 امتياز به ليگ 
برتر صعود کرد، نس��اجی مازندران هم با پيروزی 
6 بر صفر مقابل راه آهن با 64 امتياز به عنوان تيم 
دوم ليگ برتری ش��دو خونه به خون��ه هم به رغم 
برتری 2 بر يک مقابل برق نوين شيراز با 64 امتياز 
 و تفاضل گل کمتر از صعود به لي��گ برتر بازماند.

مسجد سليمان اگرچه بعد از کشف نفت و حضور 
انگليسي ها با فوتبال آشنا شد، اما بعد از انقلاب هرگز 
نتوانست به جايگاه مناس��بي در سطح اول فوتبال 
کشور دست يابد. اين تيم در حالي روز گذشته براي 

دومين بار به رقابت هاي ليگ برتر صعود کرد 
که سال 9۳ براي نخستين بار توانسته بود 
به چنين تجربه باارزشي دست يابد، اما به 
دليل مشکلات مالي نتوانست به جايگاهي 
بهتر از پانزدهمي ليگ برسد. اين بار اما 

مسجد سليماني ها که  راهي ليگ 
برتر شده اند، اميدوارند بتوانند با 
عملکردي بهتر به اين حضور 
تداوم بخشند و با تجربه  تلخ 
گذش��ته بعد از يک سال بار 

ديگر به رده پايين تر سقوط 
نکنند. تيم فوتبال نفت 
مسجد سليمان، تيمي 
که خ��ود را اولين تيم 

تشکيل شده فوتبال 
در ايران مي نامند، 

س��ال 9۳ پ��س از 
گذش��ت 1۳ دوره از ليگ برتر 

فوتبال بعد از قهرماني در ليگ دسته يک موفق شد 
به سطح اول فوتبال کشور راه يابد و حالا و بعد از چهار 
سال با  تساوی برابر مس رفسنجان و جشن قهرماني 
خود در ورزشگاه شهيد بهنام محمدي بار ديگر به 
ليگ برتر صعود کرده تا مسجد سليمان به عنوان 
نخستين شهر فوتبال خيز ايران، بار ديگر نماينده اي 
در ليگ برتر فوتبال ايران داشته باشد.  البته  مسجد 
سليماني ها تنها تيمي نبودند که روز گذشته صعود 

خود به سطح اول فوتبال ايران را جشن گرفتند. 
هزارن کيلومت��ر آن طرف ت��ر، مازندراني ها هم با 
مسجل شدن صعود نساجی حضور در ليگ برتر 
را جشن گرفتند. البته نساجی مازندران در حالي 
راهي ليگ برتر ش��د که رقاب��ت بين اين تيم 
و  خونه به خونه تا دقايق 90 ادامه داش��ت 
و با توجه به اينکه هر دو تي��م با 61 امتياز 
تا آخرين دقايق ش��انس صعود داشتند، 
رقابت بين آنها جذابيت هاي زيادي را به 
وجود آورده بود. البته نس��اجي از 
قديمي ترين تيم هاي مازندران 
اس��ت که هواداران بسياري 
دارد، ام��ا خونه ب��ه خونه 
هم با وج��ود اينکه تيمي 
خصوصي است، نماينده 
پرطرف��دار مازن��دران 
ب��ه حس��اب مي آيد. 
در نب��رد تنگاتنگ دو 
نماينده براي صعود به 
ليگ برتر اين رقابت، 
س��رانجام نس��اجی 

پيروز  بود و ليگ برتری شد.

دنيا حيدري 
   خبر

حمايت کنيد؛ دنبال س��هميه و م��دال المپيک 
هستيم. اين حرفي است که بانوان وزنه بردار ايران 
بعد از شکسته شدن طلس��مي 70 ساله و رفتن 
روي تخته در مس��ابقات وزنه برداري ازبکستان 
به زبان آوردند. مس��ابقاتي ک��ه نقطه عطفي بود 
براي وزنه ب��رداري بانوان ايران ت��ا اراده پولادين 
خود را به تصوير بکش��ند. مس��ابقات قهرماني 

نوجوانان و جوانان 2018 قاره آس��يا 
طي روزهاي گذشته در شهر اورگنج 
ازبکستان براي اولين بار شاهد حضور 
چهار بان��وي وزنه بردار اي��ران بود که 
عزم خود را جزم کردند براي برداشتن 
گام هايي بلند و استوار به سوي المپيک. 
حضور بانوان وزنه ب��ردار ايران در اين 
رقابت ها زماني اهميت بيشتري پيدا 
کرد که با محدوديت سهميه المپيک 
تيم ملي مردان، اين حضور مي تواند 

فضاي مناس��بي را  براي س��رمايه گذاري روي 
وزنه برداري بانوان فراهم  کند و ش��ايد بتوان در 
دو سال باقيمانده س��هميه المپيک 2020 را در 
دست بانوان وزنه بردار ايراني ديد، اگر همانطور که 
مي گويند حمايت هاي لازم از آنها انجام شود. الناز 
باجلاني که عنوان پنجمي رقابت هاي قهرماني 
آسيا را در اولين حضور بانوان ايران در اين مسابقات 
کسب کرده، مي گويد با توجه به وزنه بردار بودن 
پدرش از ابتدا با اين رشته آشَنايي داشته و همراه 
پدرش تمرين مي ک��رده و اگرچه هرگز به رفتن 
روي تخته اميدوار نبوده، اما حالا به دنبال مدال 
و سکوي بين المللي است. اين حرف ها را مهديه 
کلاني، پارميدا محموديان و سيده نرگس ميرزکي 

نيز تأکيد مي کنند. 
وزنه برداراني که در نخس��تين حضور خود روي 
تخته خوش درخشيدند و نشان دادند همانطور 
که مي گويند، حمايت ها مي تواند آنها را به سوي 
سکوهاي بين المللي و کسب مدال هاي رنگارنگ 
هدايت کند، آن هم در ش��رايطي که با کم شدن 
س��هميه آقايان، بانوان وزنه بردار مي توانند جور 

اين اجحاف را بکشند و خودي نشان دهند. البته 
به شرط اينکه در دو س��ال باقيمانده تا المپيک، 
ش��رايط براي آنها مهيا ش��ود تا بتوانند سهميه 
لازم را بگيرند. مهديه کلالي، وزنه بردار دسته 69 
کيلوگرم تيم نوجوانان معتقد است، وقتي او که از 
وزنه برداري جز نام رضازاده چيزي نمي دانس��ته 
با چهار ماه کار کردن توانس��ته اينقدر خوب کار 
کند، با حمايت بيشتر حتماً مي تواند روي سکوي 
جهاني برود. پارميدا محموديان، وزنه  بردار دسته 
58 کيلوگرم هم که به عنوان نخس��تين بانوي 
ايراني پس از انقلاب روي تخته رفته، معتقد است 
با تمرينات جدي تر مي تواند سکوهاي آسيايي و 

جهاني را فتح کند. 


